



**Republic of Rwanda**  
**Ministry of Foreign Affairs  
and International Cooperation**

**Réaction sur le rapport de la Commission Duclert**

Kigali, le 26 mars 2021 -- Le Gouvernement du Rwanda salue le rapport de la Commission Duclert, qui représente un pas important vers une compréhension commune du rôle de la France dans le génocide contre les Tutsi. Un rapport d'enquête commissionné par le Gouvernement du Rwanda en 2017, dont les conclusions viendront compléter et enrichir celles de la Commission Duclert, sera publié dans les semaines à venir.

--

**Statement on the release of the Duclert Commission Report**

Kigali, 26 March 2021 -- The Government of Rwanda welcomes the report of the Duclert Commission, which represents an important step toward a common understanding of France's role in the Genocide against the Tutsi. An investigative report commissioned by the Government of Rwanda in 2017 will be released in the coming weeks, the conclusions of which will complement and enrich those of the Duclert Commission.

END